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Protokół nr 20/12 

z XX Sesji Rady Gminy Raszyn 

z dnia 22 marca 2012 roku 

 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy Raszyn Pani Celina Szarek o godz. 14.10 otworzyła obrady. 

Przewodnicząca Rady Pani C. Szarek zapytała o wnioski do porządku obrad. 

Pan D. Marcinkowski zgłosił wniosek o: 

1. wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie prawa służebności przesyłu (Podolszyn Nowy) – jako pkt 10 porządku 

obrad. 

2. wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie prawa służebności przesyłu (Falenty – ITP) – jako pkt 11 porządku 

obrad. 

3. zdjęcie pkt 25 porządku obrad (Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki na 

sfinansowanie planowanego deficytu budżetu gminy Raszyn z przeznaczeniem na 

uporządkowanie  gospodarki wodno-ściekowej w Gminie Raszyn – Dawidy, Dawidy 

Bankowe – na kwotę 6 420 000 zł). 

4. wprowadzenie w pkt 25 tożsamego projektu uchwały na kwotę 3 000 000 zł. 

5. wprowadzenie do porządku obrad Stanowiska Rady Gminy Raszyn dotyczącego 

poparcia obywatelskiego projektu ustawy o zmianie ustawy o dochodach jednostek 

samorządu terytorialnego (w pkt przed sprawami różnymi). 

 

Pan S. Ostrzyżek zgłosił wniosek o przesunięcie pkt 4 i 5 do pkt przed sprawami różnymi. 

 

Przystąpiono do głosowania wniosków zgłoszonych przez Pana D. Marcinkowskiego: 

Ad. 1 – jednogłośnie 13 za (pkt 10) 

Ad. 2 – 12 za, 1 nie brała udziału w głosowaniu (Pan S. Ostrzyżek), (pkt 11) 

Ad. 3 – jednogłośnie 13 za 

Ad. 4 – jednogłośnie 13 za 

Ad. 5 – jednogłośnie 13 za (pkt 31). 

 

Przystąpiono do głosowania wniosków zgłoszonych przez Pana S. Ostrzyżka: 

- wniosek o przesunięcie pkt 4 został odrzucony głosami – 7 za, 5 przeciw, 1 osoba 

wstrzymała się. 

- wniosek o przesunięcie pkt 5 został odrzucony głosami – 7 za, 5 przeciw, 1 osoba 

wstrzymała się. 

 

Porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty głosami – 12 za, 1 osoba wstrzymała się. 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z XVIII i XIX Sesji Rady Gminy Raszyn. 

3. Odczytanie wystąpienia pokontrolnego z Regionalnej Izby Obrachunkowej                         

w Warszawie. 

4. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności. 

5. Interpelacje i zapytania radnych.  

6. Sprawozdanie Przewodniczącego Spółki Wodnej w Raszynie. 

7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/233/12 Rady Gminy Raszyn z dnia 26 

stycznia 2012 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych we wsi Podolszyn 
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Nowy w Gminie Raszyn – rejon ul. Olszynowej w zakresie treści załącznika Nr 2 do 

w/w uchwały. 

8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży 

bezprzetargowej działki ewidencyjnej nr 716/6 o pow. 172 m
2
 w obrębie Raszyn 02. 

9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie prawa służebności przesyłu. 

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie prawa służebności przesyłu. 

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie prawa służebności przesyłu. 

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Raszyn 

nieruchomości, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 27/2 o powierzchni 240 m
2              

w obrębie Raszyn 01, położonej przy ul. B. Prusa. 

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Raszyn 

nieruchomości, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 27/7 o powierzchni 209 m
2           

w obrębie Raszyn 01, położonej przy ul. B. Prusa. 

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Raszyn 

nieruchomości, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 27/8 o powierzchni 99 m
2                

w obrębie Raszyn 01, położonej przy ul. B. Prusa. 

15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Raszyn 

nieruchomości, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 42/10 o powierzchni 264 m
2 

w obrębie Dawidy Bankowe, położonej przy ul. Szlacheckiej. 

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Raszyn 

nieruchomości, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 44/2 o powierzchni 105 m
2          

w obrębie Dawidy Bankowe, położonej przy ul. Szlacheckiej. 

17. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn (Falenty 

Nowe). 

18. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn 

(Podolszyn Nowy). 

19. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn (Sękocin 

Nowy). 

20. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Pruszkowskiemu 

(projekt chodnika dla pieszych – ul. Leszczynowa). 

21. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Pruszkowskiemu 

(wykonanie chodników – w ul. Opackiego od ul. Droga Hrabska do Al. Hrabskiej                    

i w ul. Droga Hrabska od ul. Willowej do ul. Jaworowskiej). 

22. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Pruszkowskiemu 

(projekt chodnika i kanalizacji deszczowej  - ul.  Pruszkowska). 

23. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/237/12 z dnia 26 stycznia 2012 r.              

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Pruszkowskiemu. 

24. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla  Komendanta Powiatowego  

Policji w Pruszkowie. 

25. Uchwała w sprawie powołania Zespołu do wydania opinii o kandydatach na ławników 

sądowych w wyborach uzupełniających. 

26. Uchwała w sprawie powołania członków Rady Redakcyjnej wybieranych przez Radę 

Gminy. 

27. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie planowanego deficytu 

budżetu gminy Raszyn z przeznaczeniem na uporządkowanie  gospodarki wodno-

ściekowej w Gminie Raszyn – Dawidy, Dawidy Bankowe. 

28. Uchwała w sprawie wyrażenia/nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 

29. Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Raszyn na rok 2012. 

30. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn. 
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31. Stanowisko Rady Gminy Raszyn dotyczącego poparcia obywatelskiego projektu 

ustawy o zmianie ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego. 

32. Sprawy różne. 

33. Komunikaty Przewodniczącej Rady Gminy. 

34. Zamknięcie obrad. 

 

2. Przyjęcie protokołu z XVIII i XIX Sesji Rady Gminy Raszyn. 

Protokoły z XVIII i XIX Sesji Rady Gminy zostały przyjęte jednogłośnie – 13 za. 

 

3. Odczytanie wystąpienia pokontrolnego z Regionalnej Izby Obrachunkowej                         

w Warszawie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani C. Szarek odczytała wystąpienie pokontrolne Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Warszawie dotyczące przeprowadzonej kontroli w Urzędzie Gminy 

Raszyn. 

 

4. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności. 

Przed przystąpieniem do wygłoszenia sprawozdania z bieżącej działalności Wójt A. Zaręba 

odniósł się do wystąpienia pokontrolnego odczytanego przez Przewodniczącą Rady. 

Następnie poinformował, że: 

- trwają prace wykończeniowe Ośrodka Zdrowia, 

- rozpoczęły się przerwane w okresie zimowym prace związane z budową kanalizacji                  

w miejscowościach Łady, Dawidy i Falenty, 

-  zostały zakończone najważniejsze przetargi m.in. na:  

 bieżące utrzymanie dróg, 

 wycinkę i pielęgnację drzew; 

 projekt systemu odprowadzania wód opadowych  z obszaru dróg gminnych, 

 prace i dokumentację geodezyjną dla potrzeb Gminy Raszyn, 

 remont dróg bitumicznych, 

 dostawę fabrycznie nowego autobusu przystosowanego do przewozu dzieci                        

i młodzieży do szkół tzw. gimbusa, 

- przygotowywane są kolejne przetargi dotyczące prac inwestycyjnych, takie jak: 

 rozbudowa Szkoły Podstawowej w Sękocinie, 

 budowa ulic, 

- dobiega końca sfera projektowa przedszkola na ul. Lotniczej, 

- odbyło się szereg imprez sportowych i kulturalnych: mistrzostwa w pływaniu na basenie             

w Raszynie, wielkie urodziny Pływalni, impreza Walentynkowa, turniej piłki nożnej                

o puchar Wójta Gminy, mistrzostwa w podnoszeniu ciężarów, przedstawienia dla dzieci               

w tym Jasełka, teatrzyki niedzielne, koncert karnawałowy muzyki poważnej w Pałacu             

w Falentach, występy zespołów gminnych, gminne eliminacje do konkursu „Warszawska 

Syrenka”, wieczór poetycki, wernisaż poświęcony kobietom w Gminnej Bibliotece 

Publicznej. Ponadto trwa konkurs palm wielkanocnych, którego finał odbędzie się                    

w niedzielę palmową. 

Pani C. Szarek dodała, że w marcu odbyło się szkolenie dla sołtysów i radnych z tzw. „ustawy 

śmieciowej”. 

 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

Pani A. Kuran - Kalata zapytała w jakim czasie zakończy się pierwszy etap budowy, tzn. 

kiedy zostanie uruchomiona pierwsza część budynku Ośrodka Zdrowia, kiedy pracownicy 

rozpoczną prace  w nowej części budynku oraz czemu tak długo trwa odwodnienie ul. 

Lotniczej na odcinku od ul. Wesołej do Kościuszki? 
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Wójt A. Zaręba poinformował, że zgodnie z harmonogramem pracownicy Ośrodka Zdrowia 

będą mogli rozpocząć pracę w nowej części budynku w II połowie roku (okolice miesiąca 

września). Spowodowane jest to terminami odbiorów, które zależą od czynników 

zewnętrznych oraz instytucji, które będą ośrodek odbierały. Nie ma opóźnień. 

Natomiast odnośnie ul. Lotniczej poinformował, że ul. Lotnicza w swoim zamyśle nie miała 

zaprojektowanego  odwodnienia, w projekcie który został zgłoszony do budowy jest 

koncepcja odwodnienia powierzchniowego. Prace uzupełniające są niewielkie. Były 

zastrzeżenia co do kierunku spadu spływu wód z tego odcinka. W związku  z tym nastąpiło 

przeprojektowanie tego odcinka w zakresie rzędnych.  Nadmienił również, że biuro 

projektowe, które przygotowywało projekt na dzień dzisiejszy nie prowadzi tych prac,                

w związku z tym Urząd musiał poczekać na decyzję biura czy poprowadzi prace 

uzupełniające, aby było to w ramach tego samego wykonawstwa. Uruchomienie ul. Lotniczej 

– przetarg i sama budowa powinna rozpocząć się w tym roku szkolnym, do czerwca. 

Pani M. Makarska w ramach interpelacji złożyła wniosek o opublikowanie informacji                 

w prasie lokalnej i na stronie internetowej Urzędu pisma, które odczytała odnośnie wyborów 

uzupełniających z dnia 15.01.2012 r. 

Przewodnicząca Rady skomentowała odczytane pismo informując, że wszystkie Komitety nie 

prowadziły brudnej i brzydkiej kampanii wyborczej. 

Wójt  A. Zaręba przyjął interpelację od Pani M. Makarskiej, informując jednocześnie, że 

przekaże ją Redaktorowi Kuriera Raszyńskiego Pani M. Kaiper. 

Pan T. Pawlikowski zapytał co się dzieje z planistycznym przeznaczeniem gruntów 

pozyskanych pod rozbudowę  szkoły w Ładach? 

Wójt  A. Zaręba poinformował, że będą wykonywane ekspertyzy dotyczące konstrukcji, 

szczególnie w zakresie fundamentów istniejącego budynku  oraz podłoża geologicznego, tak 

aby później mógł być przeprowadzony odpowiedni przetarg na rozbudowę szkoły w oparciu  

o te ekspertyzy. Jeśli chodzi o zakres prac planistycznych to przystąpiono do zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego – zmiana funkcji, jaką ma pełnić ten 

teren. Przygotowywana jest ostateczna zmiana tego planu przez firmę, która została 

wyłoniona do jego realizacji i wykonania. 

Pani A. Matracka odniosła się do roli przewodniczącego, przewodnicząca prowadzi sesję            

a nie komentuje. 

Pani C. Szarek zapytała o zamieszczone ogłoszenia o naborze na pracowników do Wydziału 

Inwestycji? 

Wójt  A. Zaręba poinformował, że Pani E. Musialska, Pani M. Jasik – Sikorska i Pan                    

M. Wandel przechodzą na emeryturę. 

Pani C. Szarek zapytała  czy będą wypłacane odprawy emerytalne tym pracownikom? 

Wójt  A. Zaręba poinformował, że w przypadku Pani E. Musialskiej nie, a w pozostałych 

przypadkach tak. 

Pani C. Szarek zapytała czy te osoby mogą startować do konkursu? 

Wójt  A. Zaręba poinformował, że mogą ale oferty nie zostały jeszcze otwarte, więc nie 

posiada informacji wpłynęły oferty tych osób. Będą one zachęcane do kontynuowania pracy 

w Urzędzie.  

Pani C. Szarek zadała pytanie odnośnie Przedszkola na ul. Lotniczej? 

Wójt  A. Zaręba poinformował, że cała dokumentacja dotycząca projektów branżowych 

będzie gotowa w maju, zaś budowlany w ciągu najbliższych trzech tygodni zostanie 

przekazany do Starostwa w celu uzyskania pozwolenia na budowę. 

W związku z tym Pani C. Szarek zapytała kiedy zostanie ogłoszony przetarg i jaka jest 

szansa, żeby dzieci od września przyszłego roku poszły do nowego przedszkola? 

Wójt A. Zaręba poinformował, że planowane jest przeprowadzenie cyklu budowlanego w taki 

sposób żeby we wrześniu 2013 r. dzieci mogły pójść do przedszkola. Nadmienił jednak, że 
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celem budowy tego przedszkola nie jest tylko i wyłącznie uzupełnienie brakujących miejsc        

w przedszkolach, lecz zdecydowanie przeniesienie dzieci z przedszkola przy ul. 

Poniatowskiego. 

Pani T. Nowak poinformowała, że Radni w ubiegłej kadencji otrzymali wykaz inwestycji, 

które mogły być dofinansowane z UE, m.in. był tam zapis, że można uzyskać dotację na 

modernizację zakładów opieki zdrowotnej oraz wyposażenia. W związku z tym zapytała czy 

Urząd zamierza przygotować projekt, który umożliwiłby pozyskanie dofinansowania części 

wyposażenia Ośrodka Zdrowia? 

Wójt  A. Zaręba poinformował, że nie słyszał o takim projekcie. Być może był taki projekt, 

ale na dzień dzisiejszy nie ma takich programów. 

Pan I. Koper zapytał o etap realizacji projektu kanalizacji dla Podolszyna, Laszczek, Słomina 

i Sękocina? Kiedy będzie ogłoszony przetarg na strefę projektową? 

Wójt  A. Zaręba poinformował, że prace są wstrzymane ze względu na chorobę pracownika, 

który się tym zajmuje. 

Pan M. Słoma zapytał kiedy zostanie ogłoszony przetarg na budowę przedszkola                          

w Sękocinie? 

Wójt A. Zaręba poinformował, że odbyły się rozmowy z projektantem i Panią Dyrektor. 

Będzie to czterooddziałowe przedszkole.  

Pani H. Koper zadała pytanie odnośnie Austerii, czy został złożony wniosek o pozyskanie 

środków zewnętrznych? 

Wójt A. Zaręba poinformował, że wniosek nie został złożony, ponieważ wniosek można 

złożyć dopiero kiedy będzie pozwolenie na budowę, czyli projekt. Na dzień dzisiejszy zostały 

wykonane wszystkie ekspertyzy, które są potrzebne. Zostały one przekazane do 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, który w oparciu o nie ma przekazać do Urzędu 

wytyczne projektowe, które trzeba będzie wykonać.  

Pani H. Koper zapytała kiedy będą reperowane dziury? 

Wójt A. Zaręba poinformował, że został wyłoniony wykonawca, który na terenie Gminy 

Raszyn będzie realizowała zadania polegające na bieżącym utrzymaniu dróg. Umowa została 

podpisana, w związku z czym powinni w niedługim czasie rozpocząć prace. 

Pani C. Szarek zapytała czy firma wyłoniona do remontu dróg gruntowych rozpoczęła już 

prace? 

Wójt A. Zaręba poinformował, że ekipy pracują. 

Pani C. Szarek zapytała czy Radni lub Sołtysi mają zgłaszać ulice do remontów                             

i modernizacji bieżącej do Inspektorów? 

Wójt A. Zaręba poinformował, że jak najbardziej powinni zgłaszać Radni, Sołtysi, jak 

również mieszkańcy do Pani E. Funo. 

Pani M. Sikorska udzieliła szczegółowych wyjaśnień odnośnie przedszkola w Sękocinie 

informując, że w listopadzie zeszłego roku została opracowana koncepcja na wykonanie 

przedszkola czterooddziałowego. Zgodnie z tą koncepcją został wykonany uproszczony 

rachunek kosztów budowy, który wyniesie ok. 4 mln zł brutto.  

Wójt A. Zaręba poinformował, że zgodnie z zapisami uchwały budżetowej zostanie 

ogłoszony przetarg na wykonanie projektu przedszkola w Sękocinie. 

Pan S. Ostrzyżek zapytał czy kwota przeznaczona w budżecie na wyposażenie Ośrodka 

Zdrowia będzie wystarczająca? 

Pani M. Sikorska poinformowała, że kwota ta powinna wystarczyć. Wynika ona z kosztorysu 

inwestorskiego, a po przetargu może się zmienić. 

Wójt A. Zaręba nadmienił, że nie ma obawy aby tych środków zabrakło. 

Wójt A. Zaręba poprosił Panią E. Funo o przedstawienie zakresu prac w ul. Żytniej. 

Pani E. Funo poinformowała, że w ostatnich dniach zostały podjęte prace w ul. Żytniej, ze 

względu na stan jaki powstał po budowie kanalizacji. Dziś zostały zakończone prace, które 
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mogły być wykonane. W jednym miejscu  jest opór mieszkańców, ze względu na to, że nie 

ma pewności gdzie przebiega granica. Zostanie w tym celu zlecone do geodezji wytyczenie 

tej jednej granicy i jeśli będzie wytyczona wówczas w pasie drogowym, który jest własnością 

Gminy, zostaną dokończone działania, po to aby była pełna przejezdność dla pozostałych 

mieszkańców ul. Żytniej.  

Pan I. Koper zapytał czy jest możliwość zainstalowania dwóch luster drogowych na 

skrzyżowaniu ulic Źródlanej z Leszczynową oraz Willowej z Drogą Hrabską? 

Pani E. Funo poinformowała, że jest taka możliwość. Zwróciła się również z prośbą                      

o zgłaszanie do końca marca potrzeb dotyczących poprawy bezpieczeństwa ruchu. 

Pan J. Hoffman zapytał czy ruszyło się coś w sprawie ul. Sienkiewicza? 

Wójt A. Zaręba poinformował, że po przeprowadzonych rozmowach z mieszkańcami są coraz 

lepsze wskazania. Rozmowy są na zakończeniu. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 15 minut przerwy. 

 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu młodzieży ze Szkoły Podstawowej w Sękocinie, która 

poinformowała, że przystąpiła do ogólnopolskiego konkursu zbiórki elektrośmieci. Szkoła             

w Sekocinie zajmuje obecnie 5 miejsce w całej Polsce, a profesjonalnie przeprowadzona 

zbiórka może przyczynić się zajęcia wyższej lokaty. Korzystając z okazji rozdała ulotki           

i plakaty dotyczące tej akcji sołtysom poszczególnych wsi. 

 

Wznowienie obrad. 

 

Pan S. Ostrzyżek poinformował, że z wniosków mieszkańców Falent toczą się dwa 

postępowania o wywyższenie gruntu na dwóch posesjach. Mieszkańcy wnioskowali                     

o powołanie biegłego w celu dokonania oceny czy wykonane wywyższenie nie wpływa 

niekorzystnie na przyległe tereny. Wicewójt M. Chmielewski wydał dwie decyzję.                      

Z pierwszej z nich wynika jednoznacznie, że wywyższenia te nie mają wpływu na grunty 

przyległe i nie ma potrzeby powoływania biegłego rzeczoznawcy, zaś w drugiej Wójt nakazał 

rozebranie wywyższenia (informując również, że niema potrzeby powoływania biegłego).            

W związku z tym zapytał w jaki sposób doszedł do takich wniosków i takie decyzje podjął? 

Wicewójt M. Chmielewski poinformował, że od połowy tamtego roku do ostatniego miesiąca 

wydano 84 decyzje związane z nielegalnymi nawożeniami. W kilkunastu decyzjach 

mieszkańcy się odwołali, pozostałe są prawomocne. Pracownicy Urzędu wydając lub 

przygotowując decyzje opierają się na informacjach uzyskanych od sąsiadów, mapach 

geodezyjnych oraz topograficznych. Odnośnie wywyższeń w Falentach poinformował, że na 

działkę drogową naniesiono w okresie kilku lat wstecz nasyp ziemny, który decyzją nakazano 

usunąć (nasyp sztuczny). Biorąc pod uwagę odwołania, SKO przyznaje rację przeważnie 

stronie skarżącej wskazując, że jednym z elementów wymaganym do merytorycznej 

podstawy jest wykonanie ekspertyzy przez specjalistę. Nadmienił również, że w obu 

przypadkach decyzja została wydana o usunięciu nasypu. W pierwszej kolejności Urząd 

Gminy wydaje decyzje. Jeśli się ona ostanie to należy ją wykonać. Natomiast jeśli strona 

uważa się pokrzywdzona ma prawo odwołania się od tej decyzji, co skutkuje m.in. 

powołaniem biegłego. 

 

6. Sprawozdanie Przewodniczącego Spółki Wodnej w Raszynie. 

Pan J. Wiśniewski – Przewodniczący Spółki Wodnej w Raszynie poinformował, że Spółka 

Wodna jest jedyną instytucją, która przy użyciu środków publicznych, samorządowych może 

wykonywać naprawy rowów, urządzeń melioracyjnych na prywatnych gruntach. Spółka 

Wodna jest dobrym partnerem dla Gminy, której zadaniem jest poprawa jakości życia 
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mieszkańców w walce z podtopieniami. Spółka, jako jedna z nie wielu instytucji jest w stanie 

monitorować wydawane pozwolenia wodno-prawne, tzn. jakie instytucje, jakie podmioty         

i w jakiej ilości mogą zrzucać wody ze swojego terenu do urządzeń melioracyjnych.                   

W Spółce Wodnej zarząd pracuje społecznie. W dniu 10 lutego 2012 r. został powołany nowy 

zarząd w skład którego wchodzą: Przewodniczący – J. Wiśniewski, Z-ca – J. Aranowski, 

Skarbnik – E. Marzec-Szeląg. Omówił również sprawy organizacyjne Spółki. 

Następnie poinformował, że zostały złożone trzy wnioski do Powiatu o dofinansowanie 

następujących zadań: konserwacja rowu U5 od granicy gminy do Al. Krakowskiej (Sękocin 

Stary), naprawa awarii na połączeniu Ład i Podolszyna Nowego oraz konserwacja rowu nr 19 

w Puchałach. Są również przygotowane wnioski do Gminy dotyczące: wykonania „Kanału 

ulgi” dla rowu zauskiego (Spółka czaka na podpisanie porozumienia z GDDKiA), 

odtworzenia rowu R12 i utworzenie dwóch nowych rowów (bez których system odwodnienia 

ul. Starzyńskiego nie będzie funkcjonował) w Dawidach Bankowych,  naprawy awarii na ul. 

Rozbrat w Falentach, konserwacji rowu w Słominie, rowu R30 w Jankach, rowu nr 19               

w Falentach Nowych (na odcinku od Raszynki do ul. Droga Hrabska). Dodał również, że 

oprócz planowanych prac są prowadzone prace interwencyjne. 

Następnie Pan J. Wiśniewski, Wójt A. Zaręba oraz Wicewójt M. Chmielewski udzielił 

odpowiedzi na pytania zadawane przez Radnych. 

 

7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/233/12 Rady Gminy Raszyn z dnia 26 

stycznia 2012 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych we wsi Podolszyn Nowy w 

Gminie Raszyn – rejon ul. Olszynowej w zakresie treści załącznika Nr 2 do w/w 

uchwały. 

Wicewójt M. Chmielewski przedstawił zasadność podjęcia uchwały. 

Pani M. Łachniak – p.o. Kierownik Referatu Urbanistyki i Planowania Przestrzennego 

udzieliła wyjaśnień. 

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie – 15 za. 

 

8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży 

bezprzetargowej działki ewidencyjnej nr 716/6 o pow. 172 m
2
 w obrębie Raszyn 02. 

Pan D. Marcinkowski – Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego 

poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały z bonifikatą                         

w wysokości 70%. 

Wicewójt M. Chmielewski omówił projekt uchwały informując, że dotyczy to działki przy ul. 

Słonecznej o powierzchni 172 m
2
. 

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie – 14 za. 

 

9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie prawa służebności przesyłu. 

Pan D. Marcinkowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wicewójt M. Chmielewski poinformował, że celem ustanowienia służebności na 

nieruchomości jest polepszenie stanu systemu odwadniającego miejscowości Rybie                       

i Jaworowa za jednorazową opłatą. 

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie – 15 za. 

 

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie prawa służebności przesyłu. 

Pan D. Marcinkowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wicewójt M. Chmielewski poinformował, że uchwała ta dotyczy ustanowienia bezpłatnej 

służebności przesyłu w związku z budową projektowanej kanalizacji deszczowej                         

w Podolszynie Nowym. 
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Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie – 14 za. 

 

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie prawa służebności przesyłu. 

Pan D. Marcinkowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wicewójt M. Chmielewski poinformował, że uchwała ta dotyczy ustanowienia bezpłatnej 

służebności przesyłu w celu budowy kanalizacji sanitarnej w Falentach.  

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta głosami – 13 za, 1 osoba nie wzięła 

udziału w głosowaniu (Pan S. Ostrzyżek). 

 

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Raszyn 

nieruchomości, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 27/2 o powierzchni 240 m
2                    

w obrębie Raszyn 01, położonej przy ul. B. Prusa. 

Pan D. Marcinkowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wicewójt M. Chmielewski przedstawił zasadność podjęcia uchwał dotyczących wykupu 

nieruchomości przy ul. Prusa. 

Pan Z. Tokarz - Kierownik Referatu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 

udzielił wyjaśnień. 

Następnie odbyła się dyskusja. 

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta głosami – 9 za, 5 przeciw, 1 osoba 

wstrzymała się. 

 

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Raszyn 

nieruchomości, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 27/7 o powierzchni 209 m
2                  

w obrębie Raszyn 01, położonej przy ul. B. Prusa. 

Pan D. Marcinkowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta głosami – 9 za, 5 przeciw, 1 osoba 

wstrzymała się. 

 

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Raszyn 

nieruchomości, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 27/8 o powierzchni 99 m
2                       

w obrębie Raszyn 01, położonej przy ul. B. Prusa. 

Pan D. Marcinkowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta głosami – 9 za, 5 przeciw, 1 osoba 

wstrzymała się. 

 

Następnie odbyła się dyskusja na temat podjętych uchwał dotyczących wykupu 

nieruchomości. 

 

15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Raszyn 

nieruchomości, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 42/10 o powierzchni 264 m
2                   

w obrębie Dawidy Bankowe, położonej przy ul. Szlacheckiej. 

Pan D. Marcinkowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wicewójt M. Chmielewski przedstawił zasadność podjęcia uchwały. 

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta głosami – 8 za, 5 przeciw, 2 osoby 

wstrzymały się. 

 

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Raszyn 

nieruchomości, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 44/2 o powierzchni 105 m
2                 

w obrębie Dawidy Bankowe, położonej przy ul. Szlacheckiej. 

Pan D. Marcinkowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta głosami – 8 za, 5 przeciw, 2 osoby 

wstrzymały się. 

 

17. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn 

(Falenty Nowe). 

Pan D. Marcinkowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pani C. Szarek poinformowała, że wnioskowana jest nazwa Morelowa.  

Pan Z. Tokarz dodał, że nazwa taka nie występuje na terenie Gminy Raszyn. 

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie – 14 za. 

 

18. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn 

(Podolszyn Nowy). 

Pan D. Marcinkowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pani C. Szarek poinformowała, że wnioskowana jest nazwa Bursztynowa.  

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie – 14 za. 

 

19. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn 

(Sękocin Nowy). 

Pan D. Marcinkowski poinformował, że Komisja nie opiniowała projektu uchwały, gdyż 

proponowana nazwa występuje na terenie Gminy Raszyn. Dodał również, że Pan M. Słoma 

uzgodnił z wnioskodawcami nazwę Na Polanie. 

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta głosami – 13 za, 1 osoba wstrzymała się. 

 

20. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Pruszkowskiemu 

(projekt chodnika dla pieszych – ul. Leszczynowa). 

Pan D. Marcinkowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wicewójt M. Chmielewski omówił projekt uchwały. 

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie – 14 za. 

 

21. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Pruszkowskiemu 

(wykonanie chodników – w ul. Opackiego od ul. Droga Hrabska do Al. Hrabskiej                    

i w ul. Droga Hrabska od ul. Willowej do ul. Jaworowskiej). 

Pan D. Marcinkowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wicewójt M. Chmielewski poinformował o autopoprawce zgłoszonej na posiedzeniu Komisji 

Budżetu (przeznaczenie na zadanie kwoty 220 tys. zł (100 tys. przesunięto ze środków 

wolnych). 

Wójt A. Zaręba poinformował, iż wyraził zgodę na tę autopoprawkę. 

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie – 14 za. 

 

22. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Pruszkowskiemu 

(projekt chodnika i kanalizacji deszczowej  - ul.  Pruszkowska). 

Pan D. Marcinkowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wicewójt M. Chmielewski poinformował, iż uchwała ta była już procedowana, ale 

nieskutecznie. Dodał również, że Powiat jest zainteresowany realizacją tego zadania (chodzi 

tu o odcinek o długości ok. 150 m). Nadmienił, że Powiat dwa lata temu zakończył 

modernizację ul. Pruszkowskiej licząc na rychłą budowę obwodnicy Raszyna. Obwodnica nie 

powstała i przez najbliższe trzy, cztery lata nie zostanie wybudowana. W związku  z tym jest 

propozycja wybudowania nowej nawierzchni i chodnika dla pieszych we fragmencie drogi. 

Zgodnie z przedstawionym projektem uchwały Gmina Raszyn wykonałaby projekt chodnika                           

i kanalizacji deszczowej, natomiast Powiat – nawierzchnię. 
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Wójt A. Zaręba odczytał fragment protokołu ze spotkania w Powiecie Pruszkowskim                    

z kwietnia 2011 r., z którego wynika, że Gmina Raszyn z własnych środków opracuje 

przebudowę ul. Pruszkowskiej oraz wybuduje chodnik zgodnie z projektem, zaś Powiat 

Pruszkowski zabezpieczy środki na przebudowę ul. Pruszkowskiej. Natomiast odwodnienie 

zostanie zrealizowane wspólnie przez samorządy. 

Pani H. Koper poinformowała, że ze Starostwa uzyskała informację, iż Gmina ma 

wybudować chodnik  i kanalizację (co wynika również z odczytanego pisma), natomiast 

informacja z Urzędu była taka, że Gmina Raszyn wykonuje projekt. 

Wicewójt M. Chmielewski poinformował, że porozumienie z 2011 r. mówiło o kwestii 

dotyczącej tamtego okresu. Nawet gdyby Gmina Raszyn musiała wykonać chodnik to koszty 

nie byłyby zbyt wysokie, ale oczywiście nie ma takiego obowiązku, ponieważ projekt 

uchwały mówi o wykonaniu projektu chodnika i kanalizacji deszczowej. Nie ma mowy               

o budowie. 

Pan D. Marcinkowski zgłosił wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad projektu w celu 

uzyskania zapewnienia, że Starostwo wybuduje chodnik. 

Wniosek został poddany pod głosowanie i przyjęty głosami – 13 za, 2 osoby wstrzymały się. 

Projekt uchwały zdjęty z porządku obrad. 

 

23. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/237/12 z dnia 26 stycznia 2012 r.              

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Pruszkowskiemu. 

Pan D. Marcinkowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wicewójt M. Chmielewski przedstawił zasadność podjęcia uchwały. 

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie – 13 za. 

 

24. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendanta 

Powiatowego  Policji w Pruszkowie. 

Pan D. Marcinkowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wójt A. Zaręba poinformował, że przyjęcie tej uchwały umożliwi przekazanie środków 

finansowych na sfinansowanie służb ponadnormatywnych oraz nagród za osiągnięcia                  

w służbie  dla policjantów Komisariatu Policji w Raszynie. 

Pan S. Ostrzyżek poruszył sprawę rolników poruszających się samochodami ciężarowymi ul. 

Sokołowską. Chodzi o możliwość zmiany organizacji ruchu lub dopuszczenie ruchu 

lokalnego (może Policja z Raszyna mogłaby przychylić się do takiego wniosku). 

Wójt A. Zaręba poinformował, że sprawy tego typu nie rozstrzyga się na poziomie 

Komisariatu w Raszynie. 

Odbyła się dyskusja. 

 

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie – 13 za. 

 

25. Uchwała w sprawie powołania Zespołu do wydania opinii o kandydatach na 

ławników sądowych w wyborach uzupełniających. 

Pani H. Koper zgłosiła kandydaturę Pani A. Kuran-Kalaty, która wyraziła zgodę. 

Pani S. Ostrzyżek zgłosił kandydaturę Pana T. Pawlikowskiego, który wyraził zgodę. 

Pani A. Kuran-Kalata zgłosiła kandydaturę Pani H. Koper, która wyraziła zgodę. 

 

Uchwała w sprawie powołania Zespołu do wydania opinii o kandydatach na ławników 

sądowych w składzie: A. Kuran-Kalata, H. Koper, T. Pawlikowski została przyjęta głosami – 

11 za, 2 osoby nie wzięły udziału w głosowaniu (Pani H. Koper i Pani A. Kuran-Kalata). 
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26. Uchwała w sprawie powołania członków Rady Redakcyjnej wybieranych przez Radę 

Gminy. 

Pan T. Pawlikowski zgłosił kandydaturę Pani A. Matrackiej, która wyraziła zgodę. 

Pani T. Nowak zgłosiła kandydaturę Pana D. Marcinkowskiego, który wyraził zgodę. 

Pani M. Makarska zgłosiła kandydaturę Pana S. Ostrzyżka, który nie wyraził zgody. 

Pan S. Ostrzyżek zgłosił kandydaturę Pani M. Makarskiej, która wyraziła zgodę. 

 

Uchwała w sprawie powołania członków Rady Redakcyjnej wybieranych przez Radę Gminy 

w składzie: A. Matracka, M. Makarska, D. Marcinkowski została przyjęta głosami – 12 za,            

2 osoby nie wzięły udziału w głosowaniu. 

 

27. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie planowanego deficytu 

budżetu gminy Raszyn z przeznaczeniem na uporządkowanie gospodarki wodno-

ściekowej w Gminie Raszyn – Dawidy, Dawidy Bankowe. 

Pan D. Marcinkowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wójt A. Zaręba omówił projekt uchwały. 

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie – 15 za. 

 

28. Uchwała w sprawie wyrażenia/nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 

Pan D. Marcinkowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących 

fundusz sołecki. 

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie – 15 za. 

 

29. Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Raszyn na rok 2012. 

Pan D. Marcinkowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wójt A. Zaręba omówił projekt uchwały. Ponadto wraz z Panią Skarbnik L. Kłos udzielił 

wyjaśnień. 

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta głosami – 9 za, 6 osób wstrzymało się. 

 

30. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn. 

Pan D. Marcinkowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały. 

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta głosami – 9 za, 6 osób wstrzymało się. 

 

31. Stanowisko Rady Gminy Raszyn dotyczącego poparcia obywatelskiego projektu 

ustawy o zmianie ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego. 

Pan D. Marcinkowski odczytał projekt Stanowiska.  

Pani Skarbnik dodała, że w roku bieżącym Gmina Raszyn zapłaciła ponad 2 mln zł 

„janosikowego”, ale były również lata kiedy płaciła 4 mln zł. Kwota ta zależy od dochodu 

przypadającego na mieszkańca Gminy. 

Stanowisko zostało poddane pod głosowanie i przyjęte jednogłośnie – 14 za. 

 

32. Sprawy różne. 

Pani M. Makarska poinformowała, że skontaktowała się z Mazowieckim Oddziałem 

Narodowego Funduszu Zdrowia w sprawie przydzielenia Przychodni w Piastowie dla Gminy 

Raszyn. Uzyskała informację, że przydział został spowodowany tym, że Powiat Pruszkowski 

podzielono na dwa okręgi, w związku z czym dla jednego okręgu przydzielono Przychodnię 

w Pruszkowie, zaś dla drugiego ( w tym dla Raszyna) – Przychodnię w Piastowie. Niemniej 
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jednak zapewniono, że nie ma takiego obowiązku, że pacjent musi korzystać z usług 

przydzielonej przychodni. Jeśli pojedzie do jakiejkolwiek innej przychodni sprawującej nocną 

lub świąteczną opiekę lekarską w ramach podpisanej umowy z NFZ zostanie przyjęty i nie 

może spotkać się z odmową. Natomiast gdyby była potrzeba wezwania lekarza do domu, 

wówczas pomocy lekarskiej udziela przydzielona przychodnia. W związku z tym zwróciła się 

do Pani A. Kuran-Kalaty o wywieszenie takiej informacji w Ośrodku Zdrowia. 

Pani A. Kuran-Kalata poinformował, że na styczniowej sesji powiedziała, że nigdzie 

pacjentowi nie zostanie odmówiona pomoc. Natomiast Gmina Raszyn należy jest 

przydzielona do ZOZ, który pełni opiekę medyczną nocną i świąteczną i takie informacje są 

zamieszczone w Ośrodku w Raszynie. 

Pani T. Nowak dodała, że w/w stanowisko NFZ jest znane, z tym że Dyrekcja ZOZ Ochota 

otrzymuje stosowne zalecenia z NFZ. Kierownictwo Ośrodka Zdrowia w Raszynie nie może 

wydawać własnych decyzji z tym związanych, ponieważ to Dyrekcja ZOZ Ochota prowadzi 

rozmowy z NFZ. Natomiast jeśli pacjent zwróci się do pracowników Ośrodka Zdrowia               

w Raszynie uzyska informację, że ma prawo zwrócić się do każdej najbliższej przychodni, 

która podpisała umowę z NFZ na udzielenie świadczeń zdrowotnych w okresie nocnym                     

i świątecznym.  

Następnie Radni, Sołtysi oraz Przewodniczący Zarządów Osiedli zadawali pytania dotyczące 

zakupu tablic ogłoszeniowych, sprzątania ulic i zaniedbanych posesji, wysypiska przy ul. 

Grudzi, worków do segregacji śmieci, możliwości zgłaszania braku oświetlenia, 

odprowadzania wód opadowych ze wsi Wypędy. 

Wójt A. Zaręba oraz Wicewójt M. Chmielewski udzielili odpowiedzi. 

Pan J. Aranowski złożył interpelacje do Wójta na piśmie. 

 

33.  Komunikaty Przewodniczącej Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady odczytała odpowiedzi z RIO w Warszawie oraz od Wojewody 

Mazowieckiego  w sprawie skargi Klubu Radnych na zachowanie Radnego S. Ostrzyżka. 

Ponadto odczytała również pismo pracowników GOPS w Raszynie odnośnie Pani                         

A. Kuźmińskiej – Kierownika GOSP. 

Wójt A. Zaręba dodał, że została rozwiązana umowa o pracę z Panią A. Kuźmińską po 

przeprowadzonym audycie. 

 

Przewodnicząca Rady przypomniała o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych przez 

Radych do 30 kwietnia oraz poinformował, że kolejna sesja planowana jest na 26 kwietnia. 

 

34. Zamknięcie obrad. 

W związku ze zrealizowanym porządkiem obrad Przewodnicząca Rady C. Szarek o godz. 

21.15 zamknęła obrady XX Sesji Rady Gminy. 

 

 

Protokołowała:      Przewodnicząca Rady 

 

Katarzyna Zyskowska                    Celina Szarek 
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